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JEGYZŐKÖNYV 
 

Készült:  Mánfa Község Önkormányzat Képviselő-testületének a 2022. március 9-én 16.30 

órakor a Mánfa, Fábián B. u. 56. sz. alatti Művelődési Házban megtartott 

közmeghallgatásról. 

 

Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerint /1 sz. melléklet jelenléti ív/ 

 

Takács Zsolt polgármester: Tisztelettel köszönti a megjelenteket. Elmondja, hogy Konyári 

Zsolt képviselő sajnos nem tud részt venni egészségügyi okok miatt a közmeghallgatáson és az 

azt követő képviselő-testületi ülésen. 

Decemberben volt közmeghallgatásunk, azzal szeretném kezdeni, hogy azoknak, akik akkor itt 

voltak és kérdés tettek fel a felmerült problémákkal kérdésekkel kapcsolatban intézkedtünk. 

Az önkormányzat most igyekezett minden lehetséges pályázatot benyújtani, amire tudtunk. 

A Baranya csatorna felújításával kapcsolatos pályázatban több helyen egyeztettem már, ígéretet 

kaptunk rá, hogy ez végre sikerülni fog.  

Kérném a lakosság részéről megjelenteket, hogy tegyék fel kérdéseiket. 

 

Horváth Zoltán: Maradjunk ennél a csatornánál. Már most plusz 30 milliót kér a kivitelező és 

kitudja, hogy az üzemanyag árát megemelik addig, akkor még mekkorát fog megint kérni. 

 

Takács Zsolt polgármester: Az a technológia amire be lett adva a pályázat (a tervezés stb.) 

azok az építő anyagok olyan mértékben drágulnak szinte hétről hétre, amit már nem tud fedezni 

ez az összeg. 100 milliót nyertünk és a 30 millió ráemelés meg van ígérve. 

 

Horváth Zoltán: Akkor kezdjük el abból a 100 millióból. 

 

Takács Zsolt polgármester: Nem lehet. A szerződés addig amíg a pénzügyi fedezet nincs meg 

rá, nem lép életbe. 

 

Horváth Zoltán: Komlón, akkor, hogy van ez a buszmegálló? 

 

dr. Müller József aljegyző: Tisztelettel köszöntök én is mindenkit! Jogos a felvetés. Komló 

annyival van szerencsésebb helyzetben ilyen helyzetben egy kisebb településhez képest, hogy 

van annyira nagy a komlói költségvetés, hogy ezt saját kockázatra vállalta. Ez sajnos Mánfán a 

testület nem hozhat egy ilyen döntést a költségvetésre tekintettel. Lezajlott novemberben a 

közbeszerzést, nyert Mánfa 100 millió forintot, ez a pénz itt is van egy elkülönített számlán. A 

legjobb ajánlat 30 millió forinttal meghaladja ezt a 100 milliót. Innentől kezdve van ez a 

várakozás a ráemelésre, hónapok telnek el, ígéret az van. Jogilag - november 27-én lett aláírva 

a szerződés - a vállalkozó 6 hónapig köteles tartani ezt az ajánlatot, de most már jelzett egy 

levélben. Ha nem kapja meg Mánfa ezt a 30 millió forintot, akkor fájó szívvel, de le kell 

mondani erről a 100 millió forintról is, vissza kell utalni. Ha megszületne a döntés a 30 millió 

forintról, másnap már értesíteni lehet a vállalkozót és rövid időn belül munkaterület átadás 

lehet. A pályázatot év végéig kell befejezni.  

 

Takács Zsolt polgármester: Annyit tennék még hozzá, hogy képviselő úr ígéretet tett arra, 

hogy megpróbál segítséget kérni a kormányzattól. Ugyan úgy pályáztunk a kettes ütemre a 

záportározó tekintetében, a nagy esőzések miatt előforduló kisebb árvizek miatt. Ott két hete 

voltak a tárgyalások, nincs annyi közmű azon a területen, bíztattak, hogy a 100 millió forintba 

bele fog férni. 
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Horváth Zoltán: A Falugondnoki pályázat mikor lesz kiírva? 

 

Takács Zsolt polgármester: A mai testületi ülésen döntünk a pályázati kiírásról, ezután fog 

megjelenni. A falugondnokunk júliusig dolgozik és ha a pályázat kiírásra kerül még utána is 

lesz ideje az új gondnoknak betanulni vele, meg hát azért itt vagyunk segítünk. Én is többször 

voltam már a falugondnokunkkal, tudom merre hová kell menni, ebédért stb. Az tehát biztos, 

hogy március közepén ki lesz írva a pályázat. 

 

Rózsahegyi Róbert: Azért szeretnék felszólalni, mert többszörösen kutyatámadások érik az 

állataimat, polgármester úrnak már jeleztem is. Rendőröket is értesítettem már, de nem történik 

semmi, semmilyen papírt nem kapok róla. Szeretném megkérdezni, hogy van e arra lehetőség, 

hogy az önkormányzat hozzon egy helyi határozatot, hogy ezeknek a kutya tulajdonosoknak, 

akik nem tudják ezeket a kutyákat kezelni, egy olyan elrettentő büntetéssel kell referálni ezt a 

nemtörődömségüket, amelynek tényleg van hatása.  

Én kiveszek szabadságot is azért, mert telefonál a szomszéd, hogy megint ott vannak a kutyák, 

rendőrökkel is voltunk kint, látták, hogy néz ki az állat és azt mondják, hogy ők most mit 

csináljanak. Igazából a gyepmester sem működik, kettő óra után nem veszi fel a telefont vagy 

lehet, hogy nem is az ő feladata, mert ugye ő a kóbor kutyákkal foglalkozik. Erre szeretnék én 

megoldást. Összeírni a kutyákat, be vannak e oltva egyáltalán. 

 

Takács Zsolt polgármester: A Városgondnokság vezetőjével egyeztettem, hogy ha még 

egyszer ilyen előfordul őt hívjam, ha nem érhető el a gyepmester és ő intézkedik. 

 

dr. Müller József aljegyző: Ami esetleg visszatartó lehet, ha van komolyabb bírság kiszabás. 

Elég nagy humán erőforrás hiány is van sajnos, Komlón összesen kettő közterület felügyelő 

van. Folyamatos ellenőrzésre lenne szükség sajnos erre. Ami le van írva, azt ellenőrizni kell, 

hogy lehessen szankcionálni. Sajnos itt most életveszélyről is lehet beszélni. Fogunk ezzel a 

dologgal foglalkozni mindenképpen, ebrendészeti vonalon is. Ez most vált rendszeressé? 

 

Rózsahegyi Róbert: Itt lakom már 3 éve és amikor ellik az állat, a kutya az érzi, vadász ösztön. 

Volt már előtte is, hogy másnak a kutyája oda jött, szóltam neki, megcsinálta a kerítést. A kutya 

a birkának kitépi a gyapját és össze marcangolja. Egy birkának kihúzni a gyapját olyan, mintha 

egy csomó hajat kihúznának az emberből. 

 

Takács Zsolt polgármester: Többször volt már ilyen szabályozásra kérés, nem csak a kutyák 

tekintetében most, hanem akár a lerakott szemét, parkoló autók szabályozása stb. Nem tudom 

ezt egy ilyen kis településen hogyan lehetne betartatni, szabályozni. 

 

Varga Sándor képviselő: Ezek ilyen helyi szurka-piszkák, de ez a kutya támadás ezt komolyan 

kellene venni. 

 

Szabó György: Korábban volt olyan tapasztalatom nekem is, hogy egy pitbull kint volt az 

utcán, értesítettem a gyepmestert, kijött és elvitte. Rendőr nem viheti el a kutyát. 

 

Rózsahegyi Róbert: Jegyzőkönyvet sem vettek fel egyszer sem. 

 

Takács Zsolt polgármester: Állatvédőknek is lett szólva már. 

 

Pál Zsolt alpolgármester: Vannak olyan kutyák, amik non stop kint vannak. 
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Szabó György: Üzenetet szeretnék átadni mástól, legközelebb szeretnének kis szórólapot is a 

postaládába a közmeghallgatásról. 

Lemaradtam az elejéről sajnos, pályázat kapcsán a játszótérről is szó volt?  

 

Takács Zsolt polgármester: Beadtuk, bevették, elbírálás alatt van. 

 

Szabó György: Foci pályáról esetleg valami? 

 

Takács Zsolt polgármester: Többször beszéltünk már róla, ha lesz olyan terület, ami alkalmas 

rá, akkor szeretnénk területet vásárolni. A költségvetés második fordulójának tárgyalására most 

kerül majd sor a testületi ülésen. Sajnos az a terület, amit korábban focizásra használtak a 

lakosok Natura 2000-es területek. Egy szöget sem lehet oda beverni. Egy másik terület, ami 

focira lett használva az külterület, plusz 2/3-a alatt ivóvíz vezeték van. A vízmű erre nem ad 

engedélyt.  

 

Szabó György: A motoros szezonra tekintettel a probléma a zaj. Én azt javaslom, hogy el 

lehetne indulni abban, hogy fix sebességmérő legyen kihelyezve, hivatkozva a sok balesetre is, 

ami történik. Ez talán csökkentené a zajokat is és persze a balesetek is. Működnek az országban, 

Siófokon is tudok a rendőrség által kezelt, önkormányzat által felállított sebességmérő 

készülék. Úgy gondolom a rendőrség támogatása megvan. 

 

dr. Müller József: Csak annyit szeretnék közben szólni, így visszakanyarodva az előző 

témához, hogy megnéztem a jogszabályt és itt ezt a közmeghallgatást is tudjuk egy hivatalos 

bejelentésnek venni. Tehát ha hozzánk beérkezik ilyen jelzés, akkor azt a járásra kell majd 

továbbítani, a bírság alapösszege 15.000 Ft, de ott is megnézik a tényállást és első körben nem 

is biztos, hogy bírság van, hanem az állattartót megpróbálják felszólítani arra, hogy ezt a 

magatartást fejezze be, tartsa megfelelően az állatot. A rendelet mellékletében van sok szorzó, 

ami ezt az alapösszeget viheti magasabbra.  

 

 

Takács Zsolt polgármester: Szeretne e még valaki felszólalni?  

Megköszöni mindenkinek a részvételt és az észrevételeket. Több kérdés és felvetés nem lévén 

a közmeghallgatást 17.16 perckor bezárta. 

 

 

Kmf. 

 

 

 

 

Takács Zsolt            dr. Müller József   

   polgármester         aljegyző  


